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  RM.0002.1.2015 
 

 P R O T O K Ó Ł NR V/15 
z sesji Rady Miejskiej w Kamieńsku 

z dnia 29 stycznia 2015 r. 
 

V sesja Rady Miejskiej w Kamieńsku VII kadencji odbyła się w sali posiedzeń Rady Miejskiej w 

Kamieńsku w godz. 9
00

 – 11
40

. 

Stan radnych 15. Obecnych na sesji 15 radnych (1 radny spóźnił się na obrady sesji).  
 

W załączeniu do protokołu – lista obecności radnych.                                              Załącznik Nr 1  

 

Na sesję zostali zaproszeni: Burmistrz Kamieńska Bogdan Pawłowski, Skarbnik Gminy –     

Maria Ozga, Sekretarz Gminy – Ryszard Kurman, Radca prawny – Urszula Kowalska-Smuga 

oraz media: „Co Nowego”, „Między stronami”,  NTL Radomsko. 

Ponadto w sesji uczestniczyła Kierownik w SZGK w Kamieńsku – Halina Węgrzyńska-Krężlak. 
 

W załączeniu do protokołu – lista obecności gości zaproszonych.                           Załącznik Nr 2 

 

Na sesję zostali zaproszeni sołtysi z poszczególnych sołectw.                                  Załącznik Nr 3 

 

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr IV/14 z dnia 30 grudnia 2014 r. 

4. Sprawozdanie przewodniczących Komisji stałych. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania uchwał i wniosków. Działalność Burmistrza 

między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015; 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamieńsk na lata 

2015-2019; 

 w sprawie udzielenia dotacji Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki 

Zdrowotnej  w Kamieńsku; 

 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zakończenie obrad. 

W załączeniu do protokołu - zawiadomienie o zwołaniu V sesji Rady Miejskiej w Kamieńsku z 

proponowanym porządkiem obrad.                                                                            Załącznik Nr 4 

 

p u n k t  1 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Otwarcia V sesji Rady Miejskiej w Kamieńsku VII kadencji dokonał Przewodniczący Rady 

Jarosław Kozik witając serdecznie radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności 

stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych jest 14, co sanowi to quorum, a więc Rada może 

obradować i podejmować uchwały.  

p u n k t  2 
 

Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
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Burmistrz B.Pawłowski zgłosił wniosek: 

 O wprowadzenie do punktu „Podjęcie uchwał” uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego w Ochocicach 85A na 

okres 3 lat. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie ww. wniosek. Głosowało 14 radnych. „Za” 

przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych. W wyniku głosowania wniosek został przyjęty 

jednogłośnie. 
 

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 
 

Po zmianie porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr IV/14 z dnia 30 grudnia 2014 r. 

4. Sprawozdanie przewodniczących Komisji stałych. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania uchwał i wniosków. Działalność Burmistrza 

między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015; 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamieńsk na lata 

2015-2019; 

 w sprawie udzielenia dotacji Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki 

Zdrowotnej  w Kamieńsku; 

 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej; 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego 

położonego w Ochocicach 85A na okres 3 lat. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik przeszedł do punktu 3. porządku obrad. 

 

p u n k t  3 
 

Przyjęcie protokołu Nr IV/14 z dnia 30 grudnia 2014 r. 

  

Przewodniczący Rady J.Kozik poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady 

Miejskiej, radni mieli możliwość zapoznania się z treścią tego protokołu i wnieść ewentualne 

uwagi. Dodał, że nie wpłynęły żadne uwagi do przedmiotowego protokołu. 

 
/Na salę obrad przybył radny W.Tarnowski – godz.9

10
/ 

Stan radnych - 15 

 

Radny F.Stępień powiedział, że w protokole nie ma dyskusji na temat świetlicy w  Pytowicach. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik zaznaczył, że Pan radny Stępień, jako długoletni radny (jest 

radnym już trzecią kadencję) winien wiedzieć, że Statut Gminy Kamieńsk reguluje takie kwestie 

jak zgłaszanie uwag do protokołu. Przypomniał, że radni mogą zgłaszać poprawki lub 

uzupełnienia do protokołu nie później niż na dwa dni przed planowanym terminem najbliższej 

sesji, przy czym o ich uwzględnieniu rozstrzyga Przewodniczący Rady po wysłuchaniu nagrania   
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i protokolanta. Przewodniczący Rady podkreślił, że Pan radny z takiej możliwości nie skorzystał, 

nie zgłosił żadnych zastrzeżeń, dlatego ta uwaga pozostaje bez rozpatrzenia.                    

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr IV/14 z 30 grudnia 2014 r.     

Głosowało 15 radnych. „Za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych, 1 radny „wstrzymał się 

od głosu”.  W wyniku głosowania protokół został przyjęty. 

 

W związku z wyczerpaniem punktu 3 Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 4. porządku 

obrad. 

p u n k t  4 
 

Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych. 

 

Sprawozdania z działalności poszczególnych Komisji w okresie od 30 grudnia 2014 r. do             

29 stycznia 2015 r. kolejno zdali: 
 

1) Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych – Alicja 

Grządzielska-Deska;  
 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

 

2) Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej – Artur 

Wiewióra; 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Stefan Górny; 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

4) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Waldemar Wasiński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poinformował, że Komisja Planowania, Budżetu i Finansów w 

okresie sprawozdawczym nie odbyła posiedzenia. Następnie, w związku z wyczerpaniem tematu, 

zamknął punkt 4. i przeszedł do punktu 5. porządku obrad. 
 

p u n k t  5 

Sprawozdanie Burmistrza z wykonania uchwał i wniosków. Działalność Burmistrza między 

sesjami. 

 

Burmistrz Kamieńska p. Bogdan Pawłowski przedstawił informację nt. skarg i wniosków, które 

wpłynęły do Urzędu Miejskiego w roku 2014. 

W załączeniu do protokołu – ww. informacja.                                                          Załącznik Nr 9  
 

Następnie Burmistrz B.Pawłowski zdał sprawozdanie z działalności między IV i V sesją                

w kolejności: 

1. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miejskiej. 

2. Sprawozdanie z działalności burmistrza. 
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Ad. 1. 

Sprawozdanie z realizacji uchwał stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Ad. 2 

Sprawozdanie Burmistrza Kamieńska B.Pawłowskiego;  

 „W tym okresie międzysesyjnym odbył się konkurs na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Kamieńsku. Konkurs został przeprowadzony zgodnie z przepisami, byli tam 

przedstawiciele związków zawodowych, przedstawiciele rady pedagogicznej, rady rodziców, 

przedstawiciele kuratorium łódzkiego i przedstawiciele burmistrza, których wyznaczyłem.        

Był jeden kandydat, była jednomyślność przy głosowaniu. Powołany jest już dyrektor 

zarządzeniem moim na kolejne 5 lat.  

 Jest robiona siłownia zewnętrzna. Siłownia będzie służyć w okresie letnim. Przypomnę, że 

tą siłownię mieliśmy dofinansowaną ze środków UE także jest to kolejna rzecz, która w tym 

kompleksie sportowo-rekreacyjnym koło szkoły podstawowej zaistniała i myślę, że będzie się 

cieszyła sporym zainteresowaniem. Siłownia została oddana, jest wykończona. 

Brałem udział w spotkaniu z przedstawicielami Starostwa Powiatowego w Radomsku 

m.in. w Wydziale Dróg. To jest dla nas rzecz bardzo istotna. Przypomnę, że dróg powiatowych 

mamy około 20 km na terenie Gminy Kamieńsk. My przejęliśmy je do utrzymania i letniego i 

zimowego, wspomagamy starostwo przy remontach tych dróg... Zwróciłem uwagę na wiele 

mankamentów, m.in.: droga z Kamieńska w kierunku Pytowic aż do granic naszej gminy, droga w 

Gałkowicach, która jest też w bardzo kiepskim stanie i wymaga remontu kapitalnego. Nie mówię 

już o chodnikach.  

Również w tym okresie zażyczyłem sobie spotkanie z dyrektorem i z Panią Węgrzyńską-Krężlak 

z SZGK w Kamieńsku. Tutaj omówiliśmy sytuację, jaka istnieje. Wskazałem na to żeby ZGK 

przeanalizował sobie nasz budżet, co z tego budżetu mogą realizować, bo to jest bardzo ważne 

żeby oni też wiedzieli. Nie ukrywam, funkcjonowanie Zakładu Gospodarki jest rzeczą trudną, 

dlatego że duża część środków, które do nich wpływa są to środki wpływające w okresie letnim 

czy wiosenno-jesiennym gdzie są inwestycje gminne robione. Natomiast poza tym okresem te 

koszty stałe są natomiast dochody zakładu są mniejsze. M.in. efektem tego jest mój wniosek w 

budżecie o modernizację przebudowę na ul. Kościuszki w Kamieńsku przepompowni ścieków, 

która jest jedną z najstarszych w gminie i z którą są problemy. 

Również było kilka spotkań z dyrektorami szkół. Generalnie chciałbym zaproponować do 

przemyślenia – to, co było powiedziane już z Komisji Oświaty – proszę propagować lokalną 

naszą szkołę średnią. Jest dużo kierunków, są ciekawe kierunki. Czasy są trudne dla szkół 

średnich, bo jest postępujący niż demograficzny i coraz trudniej jest o ucznia. Będą się pojawiały 

w najbliższym czasie materiały promocyjne tej szkoły również będą spotkania – wiem, że dzisiaj 

już jest spotkanie z rodzicami gimnazjalistów klas trzecich żeby porozmawiać o szkole. 
 

Z innych wydarzeń; w ostatnią niedzielę był koncert kolęd organizowany wspólnie przez 

ks. proboszcza i gminę. Myślę, że takie wydarzenia możemy cyklicznie robić. Wiadomo, że nie 

będzie to częste, ale kilka w roku takich wydarzeń możemy organizować.  

Również w tym okresie była WOŚP. Gmina wspomogła w pewnym sensie Orkiestrę 

organizacyjnie, jeżeli chodzi o Dom Ludowy o jakieś zaplecze. My nie byliśmy organizatorem tej 

Orkiestry to zupełnie jest inny tryb, ale jestem zadowolony, że takie działania były podjęte, że 

dużo osób się zaangażowało. Szczególne podziękowania dla Koła Gospodyń za wsparcie tej idei.  
 

Chciałem również powiedzieć, że dotarł do Gminy Kamieńsk wyrok i uzasadnienie 

Naczelnego Sądu Administracyjnego w Warszawie, który zapadł 5 listopada 2014 r. a dotyczy 

rozstrzygnięcia konkursu na dyrektora przedszkola w Kamieńsku. Sprawa znana, kiedyś 

nagłaśniana. Chcę powiedzieć, że wyrok sądu jest taki, że NSA po rozpoznaniu 5 listopada 2014r. 
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na rozprawie skargi kasacyjnej Gminy Kamieńsk (myśmy się odwoływali od decyzji wojewody) 

w przedmiocie unieważnienia konkursu na dyrektora PP w Kamieńsku – po pierwsze – uchyla 

zaskarżony wyrok oraz rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Łódzkiego z 22 listopada 2014 r., 

czyli nie podziela argumentów ani Wojewódzkiego Sadu Administracyjnego. Utrzymuje moje 

zarządzenie o uchyleniu wyników konkursu na dyrektora. I – po drugie – zasądza od Wojewody 

Łódzkiego na rzecz Gminy Kamieńsk kwotę 360 zł tytułem zwrotu kosztów postępowania. Jest to 

następstwo tego, że wyrok WSA został uchylony i NSA przyznał rację Burmistrzowi Kamieńska 

w tej kwestii(...).” 

 

Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania. 

Przewodniczący Rady J.Kozik zamknął punkt 5. porządku obrad i przeszedł do punktu 6.  

p u n k t  6 

Podjęcie uchwał. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady R.Jurczyk zapoznała radnych z następującymi projektami uchwał: 

 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015; 

 

Burmistrz B.Pawłowski i Skarbnik Gminy omówili ww. projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
 
/Na salę obrad przybyła Pani Urszula Kowalska-Smuga - radca prawny w Urzędzie Miejskim/ 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy na rok 2015. Głosowało 15 radnych. „Za” przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych. W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr V/28/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 

29.01.2015 r. w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015.                             Załącznik Nr 11  

 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2019; 

 

Skarbnik Gminy omówiła ww. projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
 

Przewodniczący Rady J. Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamieńsk na lata 2015-2019. Głosowało 15 radnych. 

„Za” przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. W wyniku głosowania projekt uchwały 

został przyjęty jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr V/29/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 

29.01.2015 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2019. 

Załącznik Nr 12  
 

 w sprawie udzielenia dotacji Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki 

Zdrowotnej w Kamieńsku; 

 

Burmistrz B.Pawłowski omówił przedstawiony projekt uchwały. 
 

Nie zgłoszono pytań. 
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Przewodniczący Rady J. Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Kamieńsku. Głosowało 15 

radnych. „Za” przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. W wyniku głosowania projekt 

uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr V/30/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 

29.01.2015 r. w sprawie udzielenia dotacji Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki 

Zdrowotnej w Kamieńsku.                                                                                       Załącznik Nr 13 

 

 

 w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej; 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik wyjaśnił, że przygotował dwa projekty, ponieważ wpłynęłaby dwa 

pisma dotyczące akcesu pracy w Komisji Rewizyjnej: Pana radnego Mariana Kopcika i Pana 

radnego Stefana Górnego. Zaznaczył, że jako pierwszy swoją kandydaturę zgłosił Pan radny 

Kopcik w związku z tym uważa, że kandydatura Pana Kopcika powinna być poddana pod 

głosowanie jako pierwsza. Następnie zwrócił się do radcy prawnego z zapytaniem o zasady 

głosowania, czy kolejność zgłoszenia kandydatury ma tu znaczenie? 

 

Radca prawny p. Urszula Kowalska-Smuga wyjaśniła, że jest tylko jedno miejsce wolne, jest 

dwóch kandydatów, czyli ten, który otrzyma więcej głosów „za” przechodzi. Natomiast nie ma 

znaczenie, która kandydatura zostanie poddana pod głosowanie jako pierwsza. 

  

Następnie głos zabrał radny Marian Kopcik i powiedział: „Panie Przewodniczący szanowni 

Państwo, miesiąc temu Pan Przewodniczący Rady mówił tutaj na sesji o współpracy: żeby nie 

było żadnych problemów na sesji na komisjach, żeby nie było sporów, praca w Radzie żeby była 

jasna i czytelna. Ja się w tej chwili obawiam proszę Państwa, bo oczywiście jest demokracja, 

wystawiliście proszę Państwa kandydaturę tutaj Pana też do Komisji Rewizyjnej tylko po 

tygodniowym czasie. Mogliście to zrobić w grudniu, jeżeli był wybór do Komisji, mogliście 

obsadzić pełny skład Komisji nie byłoby żadnych problemów. Uważam, że żeście zostawili 

furtkę. I do słów Pana Przewodniczącego, który mówił w grudniu o współpracy na rzecz Rady na 

rzecz miasta i gminy – myślałem, że to jest dobra wola, dobra wola Wasza, że zostawiacie tą 

furtkę dla innej osoby, która by przyszła tutaj do tej Rady, do tej Komisji, spojrzałaby innym 

okiem. A tak to wszyscy w tej Radzie są z Komitetu Wyborczego Pana Pawłowskiego... 

 

Radny W.Wasiński zaznaczył, że nie, nie wszyscy. 

 

Radny M.Kopcik dodał: „Dobrze proszę Państwa, skończę będziemy dalej dyskutować. 

Przepraszam Panią, ale jedna jaskółka wiosny nie czyni... Przepraszam Panią Pani radna... I teraz 

w tej chwili zastanawiam się, co do paragrafu 77, bo Komisja ma kontrolować działalność Pana 

Burmistrza, i czy to będzie legalne czy to będzie gospodarne czy to będzie rzetelne czy to będzie 

celowe i czy będzie to zgodnie z dokumentami ze stanem faktycznym, który wpłynął do Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kamieńsku. I bardzo się obawiam nad rzetelnością, nad 

uczciwością tej Komisji, jeżeli tak stawiacie stanowisko. A ja przytoczę słowa Pana 

Przewodniczącego, który mówił o współpracy, o współpracy wszystkich radnych na rzecz dobra 

miasta i Gminy Kamieńsk. I jeszcze mi się przypomniało (już nie będę dalej kontynuował tego, 

bo jest demokracja większość ma rację) wrócę jeszcze do słów Pana Prezydenta Kwaśniewskiego, 

który mówił do Ludwika Dorna, a ja się zwrócę do Pana Burmistrza i Pana Sekretarza i do 

Państwa Radnych: nie idźcie tą drogą. Dziękuję.” 
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Radny W.Wasiński: „Ja tu muszę bronić spraw Komisji, bo jak wiecie Państwo jestem jej 

przewodniczącym i tutaj z insynuacjami Pana radnego Kopcika bym się nie zgodził. Bo Pan tutaj 

w swojej wypowiedzi sugeruje, że Komisja jest skorumpowana a jeżeli Pan wejdzie do tej komisji 

to będzie wszystko jawnie i prawnie, itd., czyli te wszystkie tutaj Pana wypowiedzi świadczą o 

tym – ostatnie zdanie tutaj jest takie – że my nie jesteśmy w stanie sprawdzać tego dokładnie, 

rzetelnie, itd. Więc ja sobie takie rzeczy wypraszam żeby mi Pan tu takie sugestie zasuwał. 

Dziękuję.” 

 

Radny M.Kopcik: „Czy Pan słuchał Panie Radny, co ja powiedziałem? O korupcji mówiłem?.. 

Proszę to powtórzyć! Ja mówiłem o korupcji?.. O gospodarności mówiłem o rzetelności. To jest 

paragraf 77 Statutu Miasta i Gminy Kamieńsk i proszę wejść w ten statut i przeczytać sobie...      

A Pan będzie mi tutaj mówił o korupcji. O jakiej korupcji? Obudził się Pan teraz... 

 

Radny W.Wasiński: „Ja nie mówiłem o korupcji. O skorumpowaniu powiedziałem, a to jest co 

innego proszę Pana.” 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik: „Szanowni Państwo, nie chciałem, ale zabiorę głos w tym 

temacie. W zupełności podtrzymuję swoje słowa, które przytoczyłem na sesji w grudniu, z tym, 

że z wielkim szacunkiem dla Pana Mariana Kopcika, ja usłyszałem to samo, co Pan 

Przewodniczący Wasiński, iż obawia się Pan, iż ta Komisja będzie pracować w sposób nielegalny, 

niegospodarny, nierzetelny, niecelowy i niezgodny z dokumentacją ze stanem faktycznym.           

I powiem tak, że jeszcze przed wynikiem głosowania feruje Pan pewne możliwości zachowań.   

Ja to tak odczytałem i jest mi z tego powodu bardzo przykro po prostu. Nie może być tak, że 

podważa się działalność pewnej komisji tylko i wyłącznie z tego powodu, iż pięciu jej członków 

wywodzi się z Komitetu Pana Bogdana Pawłowskiego, jeden członek z Komitetu Pana Krzysztofa 

Kozłowskiego a siódmy członek będzie się wywodził jeszcze nie wiemy, z którego. Nie można 

tak robić, ponieważ w poprzednich latach te komisje też były tworzone i działały w różnej 

konfiguracji, jak ja sobie przypominam i nikt nigdy nie zarzucał, że komisja np. bezpieczeństwa 

publicznego, która była złożona praktycznie na samym początku tylko i wyłącznie z radnych        

z Komitetu Pana Grzegorza Turlejskiego działała nielegalnie czy były tam jakieś „machlojki”. 

Nikt tego nie twierdził, więc nie wiem, z jakiego powodu Pan radny wysuwa takie wnioski. 

Powiedział Pan, że jedna jaskółka wiosny nie czyni. Myślę, że dwie też nie. Także jest 

demokracja można się od wyniku tego głosowania odwołać i tyle na ten temat.” 

 

Następnie głos zabrał Sekretarz Gminy R.Kurman i powiedział: „Proszę Państwa uważam, że 

zamęt tutaj jest zupełnie niepotrzebny, ponieważ – po pierwsze – jak Pan radny zauważył 

obowiązuje demokracja i nieważne, kto jest, z którego komitetu natomiast jest ważne, co ktoś 

myśli i w jaki sposób podchodzi do spraw gminy. Kolejna rzecz; każdy obywatel (nie tylko 

mieszkaniec gminy Kamieńsk) ma prawo wstępu na komisje w tym także na Komisję Rewizyjną i 

jeżeli radny (czy jakakolwiek inna osoba) ma życzenie wysłuchać czy przyjrzeć się pracy Komisji 

Rewizyjnej, sprawdzić wiarygodność tej komisji czy ona postępuje zgodnie z prawem czy ona 

rzeczywiście merytorycznie rozpatruje zagadnienia, którymi się zajmuje, może przyjść na 

posiedzenie komisji. Może również głos zabrać – oczywiście nie ma prawa do głosowania – 

natomiast może w pełni uczestniczyć w pracach Komisji Rewizyjnej czy innych komisji i ma 

prawo do Rady napisać wnioski czy jakieś pismo sugerujące czy stwierdzające, że komisja w 

danym zakresie obradowała w sposób niewłaściwy. Wtedy Rada zajmie się takim tematem.” 

 

Radny M.Kopcik: „Proszę Państwa, tydzień temu była Komisja bezpieczeństwa – nie chciałem 

tego przytaczać, ale zostałem sprowokowany – będąc na komisji bezpieczeństwa ze słów Pana 
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Burmistrza i Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa padły słowa, że jak kiedyś oni chcieli 

należeć do Komisji (Pan Burmistrz do Komisji Oświaty a Pan Przewodniczący Komisji 

Bezpieczeństwa na członka komisji bezpieczeństwa) to ich Rada nie wybrała. Ja to odczułem w 

ten sposób, że w tej chwili burmistrz rewanżuje się za to, co było osiem czy dwanaście lat temu. 

Tylko zapomniał Pan Burmistrz, że ja Pana Burmistrza wtedy broniłem, tak samo jak i Pana 

Sekretarza broniłem, ale to jest inny aspekt sprawy. Tylko nadmienię, że rewanżujecie się za to, 

że Was kiedyś nie wybrali do komisji, a żeście chcieli, a ja w tej chwili chcę pracować na rzecz 

tej komisji to Wy się w tej chwili rewanżujecie. Nie, ty chcesz to tak jak nas kiedyś nie wybrano 

(myśmy też chcieli) to my też Pana nie wybierzemy.” 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział: „Dla mnie jest trochę niezręcznie teraz zabrać głos, 

dlatego że nie chciałbym, aby moje słowa były odczute jako sugestie w jedną czy w drugą stronę. 

Ja widzę, że trzeba bardzo zważać na to co się mówi..  Te słowa, które ja mówiłem o 

historycznych rzeczach Marian to były przez ciebie źle zrozumiane – to jest jedna rzecz. Następna 

rzecz – to bez względu na wynik głosowania bez względu na skład Komisji Rewizyjnej, z całym 

szacunkiem do Komisji Rewizyjnej i do Pana Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, bo jest to 

Komisja, która mnie kontroluje, ale szanowni Państwo dla mnie nie jesteście największym 

autorytetem kontrolnym i to, jaki będzie skład komisji nie zwalnia mnie od tego żeby pracować 

uczciwie. Bo taka sugestia padła, że jeżeli będzie taki skład komisji to będę robił tak czy inaczej. 

Ja też tak odczułem, że jeżeli skład komisji będzie bez jednego radnego, który dzisiaj kandyduje 

to ta komisja, ja będę robił źle a ta komisja będzie „przyklepywać”. Szanowni Państwo nie lubię 

się chwalić nie lubię nagłaśniać jak to kiedyś było, ale są organy kontrolne bardziej kompetentne 

od Komisji Rewizyjnej i mające więcej czasu, bo Komisja Rewizyjna obraduje w ciągu kilku 

godzin a w tamtej kadencji (na końcówce tamtej kadencji) był Pan – starszy specjalista z 

Najwyższej Izby Kontroli z Łodzi – który kontrolował tutaj Urząd przez dwa czy trzy miesiące 

pod względem inwestycji. Miał znacznie szerszy dostęp do materiałów niż Państwo macie, bo on 

ma większe uprawnienia ma znacznie większe zaplecze bazowe w postaci prawników NIK, itd.,   

i wszystko było dobrze. Uzyskaliśmy najwyższą ocenę, jaką można było uzyskać. To samo 

wielokrotnie była kontrola ze strony innych organów: prokuratury, RIO czy Policji... I proszę 

Państwa ja mam tą świadomość, że moja praca, praca urzędników, praca prawników jest 

wielokrotnie oceniania i im się przyglądają inne organy i jeżeli chciałbym pracować nieuczciwie 

to chociażby z tego względu, że to będzie „przeczesane” przez inne organy ja będę pracował 

uczciwie. Naprawdę proszę Państwa tu nie ma takich sytuacji żeby coś robić nieuczciwie, bo po 

to jesteśmy wybrani żeby pracować uczciwie i bez względu na skład osobowy komisji, na sposób 

jej działania, Urząd będzie pracował jak najbardziej prawidłowo.” 

 

Radny A.Wiewióra – ad vocem wypowiedzi Pana radnego Kopcika – powiedział: „Panie Radny, 

nigdy kiedykolwiek w życiu podejmując jakąś decyzję czy biorąc udział w głosowaniu nie 

kierowałem się chęcią zemsty czy odwetu. Bo tak Pan tu powiedział.” 

 

Radny M.Kopcik dodał: „Jeżeli tak to przepraszam, jeżeli Pan tak odczuł.”                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   
 

Więcej uwag nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poinformował, że przechodzi do głosowania. Wyjaśnił, że zgodnie 

ze sugestią radcy prawnego ten radny, który uzyska większą liczbę głosów „za” zostanie wybrany 

do Komisji Rewizyjnej, natomiast o kolejności głosowania decyduje data złożenia do biura Rady 

pisma o przyjęcie w skład Komisji Rewizyjnej. Następnie poddał pod głosowanie zgłoszone 

kandydatury:   

1) Głosownie kandydatury radnego Mariana Kopcika; 

Głosowało 15 radnych. „Za” ww. kandydaturą głosowało 7 radnych.  
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2) Głosownie kandydatury radnego Stefana Górnego; 

Głosowało 15 radnych. „Za” ww. kandydaturą głosowało 8 radnych.  
 

W wyniku głosowania do składu Komisji Rewizyjnej został wybrany radny Stefan Górny. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr V/31/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 

29.01.2015 r. w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej.              Załącznik Nr 14 

 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego 

położonego w Ochocicach 85A na okres 3 lat; 

 

Burmistrz B.Pawłowski omówił ww. projekt uchwały.  
 

Nie zgłoszono uwag. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego w Ochocicach 85A na 

okres 3 lat. Głosowało 15 radnych. „Za” przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. W 

wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
 

W załączeniu do protokołu – Uchwała Nr V/32/15 Rady Miejskiej w Kamieńsku z dnia 

29.01.2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego 

położonego w Ochocicach 85A na okres 3 lat.                                                        Załącznik Nr 15 

 

W związku z wyczerpaniem projektów uchwał Przewodniczący Rady J.Kozik zamknął punkt 6.      

i  przeszedł do punktu 7. porządku obrad. 
 

p u n k t  7 
 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny F.Stępień zgłosił wniosek:  

 O oczyszczenie ze śniegu chodników, których właścicielem jest Gmina Kamieńsk lub 

Starostwo Powiatowe.  

Dodał: „Jest trochę śniegu, chodnik np. Kamieńsk-Barczkowice nie jest w ogóle odśnieżony, przy 

sklepie w Barczkowicach również nie jest odśnieżone. Chodzą starsze osoby a jak wiemy, że 

uchwała mówi, że za czystość i za odśnieżanie odpowiada właściciel danej posesji. Musimy być 

świadomi tego, że my odpowiadamy jak ktoś złamie nogę przed naszą posesją, bo taka była 

uchwała. Proszę to przestrzegać na drogach gminnych i powiatowych.” 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział: „Tam gdzie są nasze chodniki postaram się 

zainterweniować. Przy sklepie w Barczkowicach przynajmniej częściowo chodnik jest odśnieżony, 

przejście było, natomiast droga Barczkowice Kamieńsk Pan radny powiedział, że obowiązek 

odśnieżania mają przylegające posesje i tam posesji gminy Kamieńsk nie ma. Odśnieżymy nie ma 

problemu, ale to jest właśnie problem budowania chodników, które są poza domostwami, bo tam 

też są właściciele i trudno czasami jest wyegzekwować żeby te chodniki tam były odśnieżone.” 

 

Radny F.Stępień dodał: „No trzeba interweniować do starostwa żeby po prostu odśnieżyli chodnik. 

My mieszkańcy dbamy, bo wiem, że jak ktoś złamie nogę to będę ciągany do sądu. Taka była 

uchwała. Mówiłem wtedy na sesji nie podejmujcie tej uchwały, bo my mieszkańcy będziemy 

odpowiadać... 
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Radca prawny U.Kowalska-Smuga wyjaśniła, że nawet gdyby Rada nie uchwaliła takiej uchwały 

to i tak są przepisy ogólne, które obowiązują właścicieli posesji – to wynika z ustawy o utrzymaniu 

porządku i czystości w gminie.  

 

Radny M.Kopcik zapytał czy drogi i chodniki, które należą do Gminy Kamieńsk są ubezpieczone, 

na wypadek gdyby doszło do jakiegoś wypadku? 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział, że tak. Dodał: „Proszę Państwa, jeżeli widzicie taką 

potrzebę interweniowania o te chodniki w starostwie to nie ma problemu tylko proszę mieć też 

świadomość tego, że starostwo, jeżeli zwrócimy się o budowę kolejnego chodnika np. przy drogach 

powiatowych to powie nie ze względu na odśnieżanie. Bo już starostwo w tamtej kadencji jak były 

wnioski o chodnik w Gałkowicach Starych mówiło z tego powodu nie... Możemy z takim 

wnioskiem wystąpić tylko później Państwo w Gałkowicach się nie dziwcie, że właściciel drogi 

powie nie będziemy tego chodnika budować dalej, bo są problemy z odśnieżaniem, bo gmina z 

jednej strony mówi pobudujcie, bo będzie bezpieczniej a z drugiej strony mówi dbajcie o ten 

chodnik... 

 

Radny F.Stępień: „Ale nie chodzi o to. Zatrudnić dwóch czy trzech ludzi w okresie zimowym i dać 

im łopaty i oni będą chętnie to odśnieżać i starostwo się na to zgodzi. To nie ma w urzędzie 

pieniędzy?.. 

 

Burmistrz B.Pawłowski wyjaśnił, że osoby z interwencji będzie można zatrudniać z Urzędu Pracy 

dopiero w marcu. 
 

Następnie, w kwestii odśnieżania dróg, głos zabrali: radny Marian Kopcik oraz Sołtys Ochocic                   

Pan Józef Włuka; 

Radny M.Kopcik zwrócił się do Pana Burmistrza o przekazanie sugestii do Samorządowego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej żeby podczas odśnieżania dróg, jeżeli to możliwe, nie zostawiać 

brył śniegu czy lodu przed wjazdami do garaży, ponieważ to później przymarza i są trudności w ich 

usunięciu. Podkreślił, że jest to sugestia mieszkańców, którzy zwrócili się do niego z taką sprawą. 

Natomiast Sołtys J.Włuka zapytał: którędy mieszkańcy Ochocic mają chodzić do Kamieńska skoro 

wszystek śnieg z drogi krajowej 91 jest zepchnięty na pobocze? - pytanie to skierował do 

Przewodniczącego Rady Pana J.Kozika. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik wyjaśnił, że właścicielem drogi jest zarządca dróg krajowych i całe 

pobocze łącznie z rowem należy do drogi krajowej, także gmina nic nie może zrobić. 

 

Radny A.Wiewióra dodał, że w sytuacjach, kiedy niemożliwe jest korzystanie z pobocza czy 

chodnika pieszy nie popełnia wykroczenia, jeśli korzysta z jezdni. 
 

/gwar na sali obrad/ 
 

Radny D.Barański zgłosił wniosek o przyniesienie i odczytanie uchwały w sprawie utrzymania 

porządku i czystości w Gminie Kamieńsk żeby rozwiać wszelkie wątpliwości i zakończyć 

dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik przychylił się do wniosku radnego Dariusza Barańskiego i oznajmił, 

że przerwę ogłosi po punkcie 7. Następnie oddał głos radnemu Zdzisławowi Szczepanikowi. 

 

Radny Z.Szczepanik powiedział, że przy posesji Pani Sabiny Mroczkowskiej (tj. działka nr 562 w 

Gałkowicach Starych) stoi drzewo, którego gałęzie spadają na dach tej posesji i właścicielka 
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zgłosiła o odszkodowanie do PZU. Zaznaczył, że to jest drzewo gminne i znajduje się w pasie 

drogowym. Ponadto Pan radny zgłosił, że na przystanku autobusowym gdzie wsiadają dzieci nie 

świecą lampy. 

 

W odpowiedzi Burmistrz B.Pawłowski zapytał czy to było już zgłaszane do Zakładu Gospodarki 

bo najpierw należy zgłosić w SZGK a później dopiero do burmistrza. 

 

Radny Z.Szczepanik odpowiedział, że tak. Dodał: „O Gałkowicach wiedzą na pewno i na 

Siódemce też wiedzą, bo było zgłaszane.” 
 

/polemika i gwar na sali obrad/ 
 

Przewodniczący Rady przywołał radnych do porządku. Następie zapytał czy są jeszcze jakieś 

wnioski i zapytania do Pana Burmistrza? 

 

Radny A.Wiewióra zapytał, co zrobić z tym wywróconym znakiem drogowym koło kościoła w 

Gorzędowie na drodze powiatowej. Wyjaśnił, że pierwszego stycznia (w Nowy Rok) dwa razy 

dzwonił do Powiatu w tej sprawie i nie ma żadnej reakcji a już minął miesiąc. W związku z tym 

może należałoby złożyć jakiś wniosek, ale kto to ma zrobić?  

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział, że starostwo było już informowane i przez Policję i sam 

osobiście też informował w tej kwestii. 

 

Kontynuując zagadnienie znaków drogowych radny A.Wiewióra zwrócił uwagę, że wyjeżdżając z 

Aleksandrowa w kierunku Ochocic pod tablicą koniec miejscowości umieszczony jest znak 

dodatkowy mówiący o przebiegu drogi głównej natomiast nie ma znaku zasadniczego, że jest to 

droga główna. Podkreślił, że wygląda to tak trochę kabaretowo, bo nie ma znaku zasadniczego, a 

jest znak uzupełniający, który zamiast pod znakiem głównym wisi pod znakiem koniec 

miejscowości. Reasumując; tam powinien być ten znak D1 (romb) – droga z pierwszeństwem.” 

 

Burmistrz B.Pawłowski zaznaczył, że to było powieszone zanim został burmistrzem, następnie 

dodał: „Są robione przeglądy tych dróg przez policję i nie wiem czy Państwo zauważyli myśmy 

uzupełniali teraz znaki drogowe zgodnie z tym, co nam przedstawiciel policji i dróg powiatowych 

wskazał (bo tutaj są jakby fachowcami wyższego rzędu). Nie wiem czy to było zasugerowane, bo 

myśmy tych znaków sporo wstawili, ale jeżeli będzie taka potrzeba to uzupełnimy nie ma 

problemu. Proponuję po sesji żebyśmy od razu weszli do inwestycji i od razu na gorąco problem 

rozwiążemy.” 

 

Radny W.Kowalski podkreślił, że również w kwestii znaków drogowych. Dodał: „Jak wychodzimy 

z Urzędu Gminy prosto w ulicę Kopernika niefortunnie troszeczkę stoi znak STOP. On jest nawet 

trochę skrzywiony po to żeby można było przejść. Może jakby jakiś urząd powiatowy, który stawia 

te znaki, może by go do góry podniósł trochę.” 

 

Burmistrz B.Pawłowski odpowiedział, że jeżeli będzie możliwość podniesienia tego znaku to 

Urząd zrobi to we własnym zakresie. 
 

Więcej zapytań i wniosków nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik zamknął punkt 7. porządku obrad i ogłosił 10 minut przerwy. 
 

Po przerwie (w godz. 10
45

-11
10

) Przewodniczący Rady wznowił obrady i przeszedł do punktu 8. 

porządku obrad 



 12 

p u n k t  8 

Sprawy różne. 

 
Burmistrz B.Pawłowski poinformował, że w związku z tym, że było dużo uwag, jeżeli chodzi o odśnieżanie 
poprosił o przybycie na sesję Panią Halinę Węgrzyńską Krężlak, która bezpośrednio czuwa nad 
odśnieżaniem. Następnie zwrócił się do radnych o przekazanie tych sugestii, które wcześniej przedstawiali. 
 

Jako pierwszy głos zabrał radny M.Kopcik i powiedział: „Ja mam taką sprawę – to nie jest moja 

sugestia tylko mieszkańców – w tej chwili są mniejsze opady śniegu, nie ma takich brył, ale 

czasami jak pług jedzie i tam gdzie kierowcy mają swoje garaże to zasłaniają tymi bryłami i po 

paru godzinach jak te bryły przymarzną do podłoża to jest ciężko je odrzucić. Ale na dzień 

dzisiejszy żeby po prostu zwrócili uwagę, jeżeli będzie taka możliwość żeby takich brył 

szczególnie tam gdzie mają ludzie wyjazd na samochód nie zostawiać.” 

 

Pani H.Węgrzyńska-Krężlak wyjaśniła, że nie ma takiej możliwości, ponieważ jeżeli pług jedzie i 

pcha przed sobą, więc pcha aż do końca aż wykręci. Dodała: „Nie ma możliwości przy każdej 

posesji, bo by musiał stanąć wziąć łopatę odśnieżyć i wtedy by nie było.” 

 

Radny W.Tarnowski zgłosił żeby na ulicy Kolejowej (wyjazd do ulicy Słowackiego) odśnieżać tam 

dwa pasy drogi wyjazdowej a nie jeden. Bo najczęściej jest tak robione, że jest tylko jeden 

odśnieżany a drugi jest zostawiony i to jest bardzo niebezpieczne. 

 

Pani H.Węgrzyńska-Krężlak odpowiedziała, że jeżeli tak jest to zwróci uwagę żeby tam było 

odśnieżane szerzej. 

 

Radny A.Wiewióra zgłosił żeby w Gorzędowie, jeżeli to byłoby możliwe, zrzucić parę taczek 

piasku ze solą tradycyjnie przy skrzyżowaniu, koło sklepu przy ul. Kasprzyka, żeby można było 

posypać jak wystąpi gołoledź. 

 
Radny D.Barański dodał, że przy wiacie przystankowej też, bo straż z tego korzysta i też się przyda. 

 

Burmistrz B.Pawłowski zaznaczył, że była też tutaj sugestia Pana radnego Stępnia, który mówił o 

szybkości przejazdu sprzętu odśnieżającego... 

 

Radny F.Stępień wyjaśnił, że już rozmawiał z operatorami i oni teraz wiedzą, że jak jadą pługiem 

szybko to wszystko z powrotem jest na chodniku, dlatego teraz jeżdżą wolno. 

 

Radna A.Grzadzielska-Deska poinformowała, że Sołtys Ochocic zgłaszał, że śnieg jest na poboczu 

i mieszkańcy nie mają którędy iść do Kamieńska. 

 

Pani H.Węgrzyńska-Krężlak wyjaśniła, że Ochocice wczoraj były odśnieżone a dzisiaj są posypane 

piaskiem. Jeżeli natomiast chodzi o drogę z Ochocic do Kamieńska to jest to droga krajowa a drogi 

krajowej Zakład nie odśnieża. 

 

Radna I.Kuliberada zgłosiła, że w Ochocicach było wymieniane oświetlenie i był zdjęty klosz z 

lampy i do dzisiaj go nie ma. 

 

Pani H.Węgrzyńska-Krężlak poprosiła żeby podać numer posesji i numer słupa i zgłosić do 

zakładu. Dodała: „Jak trzeba będzie to wymienimy, bo klosz nie musi być, to zależy od rodzaju 

lampy.” 
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Więcej uwag nie zgłoszono 

 
/pani Halina Węgrzyńska-Krężlak opuściła salę obrad/ 
 

Sekretarz gminy R.Kurman poinformował, że jeżeli chodzi o opłaty za odbiór śmieci to powstało 

małe nieporozumienie, ale zostało dzisiaj wyjaśnione i można wpłacać bez żadnych przeszkód. 

Jeżeli ktoś chce wpłacić za rok to wpłaca za rok. Natomiast, jeżeli byłaby sytuacja taka, że w ciągu 

roku cena się zmieni – co jest możliwe – to wówczas będzie korekta. 
 

Radny M.Kopcik zwrócił uwagę, że poprzednia firma dawała worki na śmieci segregowane 

natomiast ta nie daje worków. W związku z tym zapytał, co z segregacją śmieci? Skąd mieszkańcy 

mają pozyskać worki, czy muszą zaopatrzyć się w nie we własnym zakresie? 

 

Sekretarz gminy R.Kurman zaznaczył, że zmieniła się firma i zmieniły się zasady, a ponieważ w 

przetargu nie było zawarte, że firma ma dostarczyć mieszkańcom worki, dlatego też oni nie 

dostarczają...  
 

/polemika radnych/ 
 

Przewodniczący Rady J.Kozik przerwał polemikę i oddał głos Burmistrzowi Kamieńska. 
 

Burmistrz B.Pawłowski wyjaśnił: „Proszę Państwa przepisy stanowią tak, że mieszkańcy 

produkują śmieci komunalne, składają deklaracje do gminy ile tych osób w tym gospodarstwie jest, 

gmina na tej podstawie nalicza tzw. podatek śmieciowy. I do obowiązków gminy należy 

zapewnienie odbioru tych śmieci przez wyspecjalizowane firmy, które zgłosiły taki akces i my 

musimy wybrać z przetargu. – Wybieramy firmę, która ma nam zapewnić odbiór tych śmieci w 

określony sposób i musi mieć najniższą cenę. – I firma, która zbierała przez ostatnie półtora roku 

przegrała przetarg, bo miała wyższą cenę. Natomiast po stronie mieszkańców jest zapewnienie 

worków i koszy na śmieci. I w gminie Kamieńsk był taki wyjątek, że mieliśmy kosze – przypomnę 

że gmina miała tych koszy sporo dokupiła jeszcze – i zaoferowała mieszkańcom za 2 zł rocznie 

mały kosz i 3 zł rocznie duży kosz (kosz plus wat który idzie do budżetu państwa). Nie można 

mieszkańcowi było dać za darmo tylko trzeba było mu wypożyczyć. Stosujemy zasadę, że jest 

jeden kosz na jedno gospodarstwo. Jeżeli chodzi o inne elementy to na zbiórkę śmieci była wtedy 

dobra wola firmy, że te worki dokładała a to prawdopodobnie, dlatego że chcieli mieć jak najwięcej 

śmieci wysortowanych, bo dla nich widać był to interes. Przypomnę, że worki były dawane tym, 

którzy zadeklarowali, że sortują i tym, którzy nie zadeklarowali, że sortują po to żeby jak najwięcej 

tych śmieci uzyskać. Teraz ta firma tego nie chce robić. Ja ustaliłem z nimi, że pierwszy raz oni te 

worki dawali. Nie ukrywam, że gmina podjęła działania żeby rozwiązać ten problem i żeby te 

worki były i myślę, że ten problem uda nam się rozwiązać i te worki będą. ta firma dla nich 

segregacja polega na tym że można mieszać plastik i szkło w jednym worku bo oni i tak będą to 

segregować... Także tak to wygląda. Ja mam prośbę, że jeżeli gdzieś źle się dzieje to proszę mówić. 

Wszelkie uwagi, co firma robi źle zgłaszamy. – Mówię – szukamy tych worków, chcemy 

kontynuować taką praktykę, że te worki mieszkańcy otrzymują.” 

 

Przewodniczący Rady J.Kozik poinformował, że zgodnie z wnioskiem Pana radnego Barańskiego 

na salę obrad zostały dostarczone uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości 

z 10 marca 2006 roku oraz z 28 lutego 2013 roku. 
 

Następnie odczytał ww. dokumenty – dokumenty stanowią załącznik Nr 16 do protokołu. 
 

Dodał: „Paragraf trzeci Regulaminu mówi, że właściciele nieruchomości mają obowiązek 

uprzątnięcia błota, śniegu, lodu i innych zanieczyszczeń (np. śmieci, chwasty, trawa) z chodników 



 14 

w rozumieniu art. 5 ust.1 pkt 4 ustawy o utrzymaniu czystości i porzadku w gminach. Czyli ten 

paragraf musi być w rozumieniu ustawy o utrzymaniu czystości, czyli aktu wyższego rzędu. Nie 

możemy się go pozbyć się. Natomiast w naszej uchwale nie ma mowy o żadnym pasie zieleni. Być 

może taki zapis jest w ustawie. Sprawdzimy to i na najbliższej komisji wyjaśnimy tą kwestię. To 

tyle w tej kwestii... Czy są jeszcze jakieś sprawy różne?.. Jeżeli nie ma więcej spraw różnych to ja 

wrócę na chwilkę do tematu, który był poruszony podczas ustalania wynagrodzenia burmistrza i 

diet dla radnych. Tutaj szczególnie do sołtysów... Pragnę Państwa poinformować o sytuacjach, 

które miały miejsce w poprzednich latach, bo o nich się pewnie w jakiś sposób zapomina. Jeżeli 

chodzi o wynagrodzenie burmistrza to w 2002 roku było ustalone wynagrodzenie w kwocie 

5.496,50 zł brutto. Po czterech latach 7 grudnia 2006 r. to wynagrodzenie burmistrza wzrosło o 

63,74% i wynosiło równe 9 tysięcy złotych. Natomiast my skromną większością głosów 

uchwaliliśmy wzrost wynagrodzenia Pana Burmistrza o 8.84%. Także tutaj macie tą skalę 

Szanowni Państwo jak to się przedstawiało. Padło tutaj takie stwierdzenie po moich wnioskach, że 

ta suma, która była o do tej pory 9 000 zł jest wystarczająca, bo to jest służba i my podatnicy 

płacimy za tą służbę. Czyli ja bym się troszkę cofnął i powiedział jak wtedy ta służba była 

podejmowana i jak to podatnicy za nią płacili – to jest raz. Jeżeli chodzi o drugą kwestię, diet dla 

radnych – w 2004 roku Rada Miejska w Kamieńsku ustaliła dietę dla przewodniczącego komisji   

w kwocie 400 złotych (dieta zryczałtowana). To jest 30 grudzień 2004 roku natomiast już             

28 grudnia 2006 roku Rada podniosła przewodniczącemu komisji na 500 zł. Także minęło 2 lata     

i Organ uznał, że jest za mało. Przypomnę, że my podnieśliśmy z 500 do 550 zł.                         

Także to tyle gwoli wyjaśnienia.”  

 

Radny W.Kowalski zaproponował, że żeby już nie było niedomówień, co do poborów Pana 

Burmistrza podać teraz, jakie jest faktycznie wynagrodzenie Burmistrza na „rękę” żeby wszyscy 

wiedzieli żeby nie obrastało w legendę. 

 
Burmistrz B.Pawłowski wyraził zgodę. W związku w powyższym na salę obrad przybyła Skarbnik Gminy 
Maria Ozga, która poinformowała, że wypłata netto Burmistrza Kamieńska wynosi: 6.846,20 zł miesięcznie. 

 

Więcej spraw różnych nie zgłoszono. 

p u n k t  9 

Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Jarosław Kozik podziękował radnym i zaproszonym gościom za przybycie 

i udział w sesji. Zakończył obrady wypowiadając formułę: „zamykam V Sesję Rady Miejskiej w 

Kamieńsku VII kadencji.” 

 

 

Protokołowała: 

 

Halina Bąkowicz  
 

 

 

 

 

 


